
 
P R O T O K Ó Ł  Nr X/11 

z  sesji Rady Gminy Komarówka Podlaska  
odbytej w dniu  30 listopada  2011 roku w godzinach  900- 1330 

 
Obecni  radni  wg  załączonej  listy  obecności. 

Obecni  sołtysi  wg  załączonej  listy  obecności. 
Ponadto w sesji uczestniczyli: Wójt Gminy p. Ireneusz Demianiuk, Sekretarz Gminy  
p. Teresa Magier, Skarbnik Gminy p. Teresa Maksymiuk,   Radny Rady Powiatu p. Mirosław  
Bartoś,  Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Komarówce Podl. p. Barbara  Zalewska, 
Dyrektor Przedszkola p. Urszula Wołodko,  radca prawny p. Andrzej Latoch. 
 
Porządek obrad: 
1.Otwarcie  i sprawy organizacyjne  

-  stwierdzenie quorum 
      -  przyjęcie  protokołu z poprzedniej sesji 
      -  ustalenie porządku obrad. 
2. Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym: 
    - Przewodniczącej Rady Gminy 
    - Wójta  Gminy 
    - Przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 
3. Uchwalenie  podatków  i opłat lokalnych na rok 2012 – podjęcie uchwał w sprawie; 
    1/ obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego  
        na rok  2012, 
    2/ określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie  
        Gminy Komarówka Podlaska na rok 2012, 
    3/ określenia wysokości rocznych  stawek podatku od środków transportowych  
        na 2012 rok, 
    4/ określenia wzorów deklaracji i informacji podatkowych w zakresie podatku od  
        nieruchomości, rolnego i leśnego. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie : 
    1/ zmieniającą uchwałę – Akt o podziale samorządowej instytucji kultury – Gminne  
        Centrum Kultury w Komarówce Podl. i utworzeniu Gminnego Centrum Kultury w  
        Komarówce Podlaskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej w Komarówce Podlaskiej 
    2/ ustalenia liczby punktów sprzedaŜy napojów  alkoholowych zawierających powyŜej  
        4,5% alkoholu /z wyjątkiem piwa/ przeznaczonych do spoŜycia poza miejscem  
        sprzedaŜy i w miejscu sprzedaŜy, 
    3/ przyjęcia programu współpracy Gminy Komarówka Podl. z organizacjami  
        pozarządowymi i innymi podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy o  
        działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2012 
    4/ poręczenia poŜyczki, 
    5/ zmiany budŜetu gminy na rok 2011 
5.  Interpelacje i  zapytania. 
6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
7. Wolne wnioski. 
8. Zamknięcie  obrad. 
 
Przewodnicząca  Rady  Gminy p . Marta Grabińska  - dokonała otwarcia  sesji. Powitała 
wszystkich  przybyłych. 



a/ stwierdziła  na podstawie  listy  obecności, iŜ Rada  jest  władna  do  podejmowania  
uchwał  poniewaŜ  na  15  radnych  ustawowego  składu  w  sesji  uczestniczy  -   14 radnych 
/ nieobecny radny  Bogda Wetoszka  zgłosił  spóźnienie/. 
b/ protokół z  ostatniej  sesji był wyłoŜony do wglądu,  wzorem poprzednich sesji proponuję  
przyjęcie bez odczytywania 
Poprosiła o  uwagi. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Protokół  został przyjęty w głosowaniu: 12 za, 2 radnych wstrzymało się  od głosu. 
 
c/ proponowany porządek obrad Państwo  otrzymali – czy są  uwagi? 
 
Uwag nie  zgłoszono. 
 
Porządek obrad został przyjęty jednomyślnie  - 14 za. 
 
Ad.2. Przewodnicząca  Rady  Gminy p . Marta Grabińska   - w okresie międzysesyjnym  
pełniłam dyŜury w Urzędzie Gminy , uczestniczyłam  w  pracach komisji  stałych Rady 
Gminy, reprezentowałam Radę Gminy na  uroczystościach  z okazji  Święta  Niepodległości, 
Otwarcia Domu Kultury itp. 
 
Wójt Gminy -   w ostatnim czasie mieliśmy  otwarcie Domu Kultury wraz z poświęceniem,  
-   została sfinalizowana   sprzedaŜ budynku  Domu KsiąŜki   wraz z działką , 
-  odbyły się 2 spotkania w sprawie  oświetlenia ulicznego, 
-  brałem udział w obchodach rocznicy 11 Listopada, 
-  uczestniczyłem w spotkaniu w Nałęczowie w sprawie  farmy wiatraków a potem   
   zorganizowaliśmy w tej sprawie zebranie wiejskie w Derewicznie, 
- odbył się Dzień Seniora, 
- została wykonana droga Przegaliny Małe – Brzeziny, 
- dostarczono kruszywo, 
- dokonaliśmy odbioru ORLIKA, 
- mieliśmy kontrolę Urzędu Marszałkowskiego odnośnie wodociągu, 
- rozpoczęły się prace remontowe  świetlicy w śulikach, 
- uczestniczyłem w pracach Komisji rady Gminy  oraz na bieŜąco przyjmowałem  
  interesantów. 
 
Radny Jan Borowik – kto nabył  budynek Księgarni i za jaką kwotę? 
 
Wójt Gminy -  p. Sylwia Doluk za kwotę  8 tys. zł  z groszami. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu  radny Tomasz Weremczuk 
w czasie  od ostatniej sesji  Komisja nasza   spotykała się 2 razy: 
1/ w sprawie podatków i opłat lokalnych , 
2/ opiniowaliśmy  projekty uchwał  przygotowane na dzisiejszą sesję – zmiany budŜetu gminy 
na 20011 rok,  poręczenie kredytu, wniosek o zwiększenie limitu punktów sprzedaŜy  
napojów alkoholowych. 
 



Zastępca  Przewodniczącego  Komisji Oświaty p. Sławomir Ilczuk -  -  nasza Komisja  
spotkała się 1 raz, zajmowaliśmy się sprawozdaniem z wykonania budŜetu gminy przez GCK 
i Bibliotekę  oraz opiniowaniem  projektów uchwał przygotowanych na dzisiejszą sesję. 
 
Przewodniczący  Komisji Rewizyjnej p. Jan  Abramczuk -  Komisja  nasza   spotkała się  
2 razy:  
1/ zajmowaliśmy się gospodarką  mieniem  komunalnym  gminy, 
    przeanalizowaliśmy umowę na dzierŜawę budynku Ośrodka Zdrowia – wniosek  
    by uzgodnić spotkanie Pana Wójta , radcy prawnego  oraz naszej Komisji  i uaktualnić   
    sprawy  związane z dzierŜawą tego budynku, 
2/ kontrola umorzeń zobowiązań pienięŜnych oraz przetargów. 
 
Radca prawny – umowa  została zawarta do 2017 roku i sami z siebie nic nie moŜemy 
zrobić.  
 
Przewodniczący  Komisji Rewizyjnej p. Jan  Abramczuk-  według umowy  realizacja 
harmonogramu prac miała być zakończona  w 2004 roku  a oni realizują te prace dopiero 
teraz  i   wartość tych remontów  odliczają w czynszu. 
 
Radca prawny – moŜna z nimi rozmawiać ale  na zmiany oni muszą wyrazić zgodę. 
JeŜeli realizują  harmonogram po terminie to nie mają prawa  odliczać tego z czynszu. 
 
Wiceprzewodniczący  Rady Gminy – p. Grzegorz Grzesiakowski -  trzeba się spotkać i 
rozmawiać. 
 
Ad.3.1/. Wójt Gminy - podatek rolny  - od 1 ha przeliczeniowego wynosi równowartość 
pienięŜną 2,5 q Ŝyta. 
Zgodnie z Komunikatem Prezesa GUS z dnia 19.10.2011r, cena skupu Ŝyta w 2011 r. 
wynosiła 74,18 zł. za dt. 
Stawka ustawowa w 2012 roku będzie wynosić  185,45 zł. z 1 ha przeliczeniowego. 
Cena Ŝyta do podatku rolnego w 2011 roku wynosiła u nas 30 zł. za 1 q tj. 75 zł. z 1 ha. 
Proponuję  na rok 2012  cenę Ŝyta 35 zł.  tj.  87,50 z 1 ha przeliczeniowego  tj. 47,18 %  
stawki ustawowej. 
UwaŜam, Ŝe jest to stawka w miarę realna  do przyjęcia  przez społeczeństwo. 
Powody  proponowanej podwyŜki : 
- skutkuje  to  wzrostem   dochodów,  wykazujemy dbałość o dochody bieŜące,  
- oraz ogrom obowiązków jakie na nas  spadają, ministerstwo przekazuje nam wiele zadań  
  ale  nie idą  za tym środki. 
 
Radna Joanna Krupska -  przy  cenie Ŝyta 35 zł. za 1q  wyjdzie nam wyŜsza stawka  
podatku o 12,50 zł. z 1 ha w porównaniu do roku bieŜącego, na poprzednich sesjach mówiąc  
o opłacie za przedszkole mówił Pan Wójt o  zuboŜeniu społeczeństwa , jeŜeli dbamy o 
naszych mieszkańców to traktujmy  wszystkich równo. Sytuacja w rolnictwie nie jest łatwa, 
ciągle rosną ceny nawozów – przytoczyła przykłady,  wzrasta cena paliwa,  zaś cena zboŜa w 
2010 roku pozostała taka sama jak w 2005 roku. 
Rolnicy biorą dopłaty ale jest to tylko wyrównanie strat  jakie zafundowała nam unia. 
Jest mowa o zamroŜeniu podwyŜki wynagrodzeń dla budŜetówki – czy Pan Wójt teŜ planuje  
zamroŜenie podwyŜek  wynagrodzeń. 
 



Wójt Gminy – zgadzam się z wypowiedzią  radnej Krupskiej,  koszty produkcji  rolnej 
znacznie wzrosły  ale Gmina musi prowadzić swoje zadania i zabezpieczyć  środki na ich 
realizację. 
Zbieramy  te dochody i są one wydatkowane dla nas wszystkich  - na utrzymanie szkół, 
przedszkola, światło uliczne itp. Na to wszystko musimy zabezpieczyć  środki. 
W budŜecie daje to dla nas kwotę 50 tys. zł. ale dla poszczególnych rolników nie będzie to 
zbyt duŜym obciąŜeniem. 
Stawki podatku w sąsiednich gminach  są znacznie wyŜsze, u nas nie były one zmieniane juŜ 
od kilku lat. 
Proszę  o wniosek formalny . 
 
Pan Krzysztof Stańko -  cena Ŝyta  w  sąsiednich gminach? 
 
Wójt Gminy – 35-38 zł.,  ale w niektórych gminach te stawki  juŜ były  w latach ubiegłych, 
u nas  cena 30 zł.  była juŜ od 2008 roku.  
Musimy teŜ patrzeć z jakiej kwoty obniŜamy. 
PodwyŜki  wynagrodzeń załoŜyłem w  projekcie budŜetu, zamroŜenie  dotyczy budŜetowki. 
 
Radna Joanna Krupska – czyim kosztem  te podwyŜki? Co składa się na dług publiczny?. 
Wnioskuję o utrzymanie stawki podatku rolnego na dotychczasowym poziomie. 
 
Przystąpiono do przegłosowania wniosku radnej Joanna Krupskiej : 
 -   2 za, 5 przeciw, 7 radnych wstrzymało się  od głosu. 
 
 
Przewodnicząca  Rady  Gminy p . Marta Grabińska    -  wniosek  nie został przyjęty. 
PodwyŜka  ceny Ŝyta  do podatku rolnego  to jest  trudna sytuacja  dla nas wszystkich. 
 
Radna Joanna Krupska – to proszę  podejść  solidnie do oszczędności. 
 
Sekretarz Gminy -  przedstawiła projekt uchwały w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu 
Ŝyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego  na rok  2012, 
 - cena Ŝyta 35 zł za 1 q. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu  radny Tomasz Weremczuk 
- opinia naszej Komisji  jest pozytywna. 
 
 Uchwała w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta przyjmowanej do 
obliczenia podatku rolnego  na rok  2012 została  podjęta w głosowaniu : 9za, 2 przeciw , 
3 radnych wstrzymało się od głosu / obecnych 14/ i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Radna Joanna  Krupska – do tych co się   wstrzymali – to jest hipokryzja, albo jesteście za  
albo przeciw. 
 
Wójt Gminy -  moŜe  są jeszcze  za czymś innym . 
 
 
3/.2.Wójt Gminy – stawki podatku od  nieruchomości – zgodnie z tradycją  proponuję  
zwiększenie w stosunku do roku bieŜącego o wskaźnik inflacji  tj. 4,5% oraz  dodatkowo  



niewielkie zwiększenie stawek za budynki pod działalnością gospodarczą oraz grunty pod 
działalnością gospodarczą. 
 
 
Skarbnik Gminy – przedstawiła stawki obowiązujące w 2011 roku oraz proponowane na 
2012 rok. 
 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu  radny Tomasz Weremczuk 
- opinia naszej Komisji  jest pozytywna. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie  określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie  Gminy Komarówka Podlaska  
na rok 2012.  
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu  radny Tomasz Weremczuk 
- opinia naszej Komisji  jest pozytywna. 
 
Salę obrad opuścił  radny Zbigniew Łukaszuk – obecnych 13. 
 
 Uchwała w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
obowiązujących na terenie  Gminy Komarówka Podlaska na rok 2012 została podjęta  w 
głosowaniu: 11 za, 2 radnych wstrzymało się od głosu / obecnych 13 radnych/ i stanowi 
załącznik do  protokołu. 
 
3/.3. Skarbnik Gminy – podatek od środków transportowych  -  obowiązujące stawki  są 
niŜsze niŜ  minimalna stawka ustawowa na rok 2012 więc trzeba je nieco podwyŜszyć,  gdyŜ 
na rok 2012 proponujemy minimalne stawki ustawowe. 
Przedstawił stawki obowiązujące   w 2012 roku oraz propozycje na 2012 rok. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych  
stawek podatku od środków transportowych   na 2012 rok. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu  radny Tomasz Weremczuk 
- opinia naszej Komisji  jest pozytywna. 
 
Przybył radny  Zbigniew Łukaszuk – obecnych 14 radnych. 
 
 Uchwała w sprawie określenia wysokości rocznych  stawek podatku od środków 
transportowych   na 2012 rok  została podjęta w głosowaniu : 11 za, 3 radnych 
wstrzymało się od głosu/ obecnych 14/ i stanowi  załącznik do protokołu. 
 
3/.4. Sekretarz Gminy -  zmiana dotyczy  deklaracji na podatek od nieruchomości pkt.4  
- przedstawiła  brzmienie zapisu, pozostałe wzory deklaracji pozostają bez zmian. 
 
Przewodnicząca  Rady Gminy p. Marta Grabińska – poprosiła o pytania i uwagi. 
 
Nie zgłoszono. 
 
 



 
 
 
Sekretarz Gminy -   przedstawiła projekt uchwały w sprawie  określenia wzorów deklaracji i 
informacji podatkowych w zakresie podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu  radny Tomasz Weremczuk 
- opinia naszej Komisji  jest pozytywna. 
 
 Uchwała w sprawie  określenia wzorów deklaracji i informacji podatkowych w 
zakresie podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego  została podjęta w głosowaniu: 
12za, 2 radnych wstrzymało się od głosu /obecnych 14/ i  stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.4. 1/. Sekretarz Gminy -  jest to projekt uchwały porządkujący  sprawy związane ze 
zmianą siedziby. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty -  jest to tylko uchwała porządkująca – opinia naszej 
Komisji jest pozytywna. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały  zmieniającej  uchwałę – Akt o podziale 
samorządowej instytucji kultury – Gminne  Centrum Kultury w Komarówce Podl. i 
utworzeniu Gminnego Centrum Kultury w   Komarówce Podlaskiej i Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Komarówce Podlaskiej 
 
 Uchwała  zmieniająca uchwałę – Akt o podziale samorządowej instytucji kultury 
– Gminne  Centrum Kultury w Komarówce Podl. i utworzeniu Gminnego Centrum 
Kultury w  Komarówce Podlaskiej i Gminnej Bibliotek i Publicznej w Komarówce 
Podlaskiej została podjęta jednomyślnie -14 za  i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.4. 2/. Wójt  Gminy -  wyjaśnienie -  chodzi o podanie p. Sokołowskich z dnia 04 lutego 
br.  z jakim zwrócili się  do mnie jak teŜ i do Rady Gminy  o zwiększenie  limitu punktów 
sprzedaŜy  napojów alkoholowych,  Ci Państwo nie otrzymali dotychczas odpowiedzi gdyŜ 
ktoś  musiał wystąpić z wnioskiem do Rady Gminy  co teŜ uczyniłem  by wyjść  z tego 
impasu   i dać  im konkretna odpowiedź. 
Mamy  tu w Komarówce 3 punkty  sprzedaŜy na wynos i 2 bary – uwaŜam,  Ŝe zaspokaja to 
potrzeby społeczeństwa. 
Wczoraj na ten temat obradowała Komisja  Przeciwdziałania Alkoholizmowi i ich wniosek   
jest taki, Ŝe Komisja nie widzi przeciwwskazań formalnych  aczkolwiek stwierdza, Ŝe 
dotychczasowa liczba punktów sprzedaŜy  jest  wystarczająca. 
Mój wniosek nie wynika z tego Ŝe brakuje punktów sprzedaŜy ale  ze strony formalnej – by 
dać tym ludziom odpowiedź. 
Nie było innej inicjatywy uchwałodawczej więc wystąpiłem osobiście. 
Jest to sprawa waŜna społecznie i proszę o przedyskutowanie. 
 
Przybył radny Bogdan Wetoszka – obecnych 15 radnych. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła stanowisko  Komisji  Przeciwdziałania  Alkoholizmowi. 
 



Pan Stanisław  Orłowski – sołtys wsi Wólka Komarowska – jestem mieszkańcem tej 
gminy i korzystam z miejscowych sklepów – uwaŜam, Ŝe zaopatrzenie w alkohol jest u nas 
wystarczające. 
Podam  przykład – otóŜ wychodząc    pewnego dnia z Groszka   podeszła do mnie kobieta  w 
stanie wskazującym na spoŜycie alkoholu i prosiła bym podwiózł ją tam gdzie jest  alkohol, 
oczywiście odmówiłem. 
UwaŜam, Ŝe zwiększenie   liczby punktów sprzedaŜy jest niebezpieczne. 
Osobiście chciałbym robić zakupy tam, gdzie alkoholu nie ma  i uwaŜam,  Ŝe jest wiele takich 
osób. 
Państwo Sokołowscy wystąpili z takim wnioskiem ale  często tamtędy przechodzi procesja, 
ludzie modlą się  i czy naprawdę w tym sklepie potrzebny jest alkohol – uwaŜam, Ŝe nie. 
Moja prośba do radnych  - by nie zwiększać tego limitu i  punktu sprzedaŜy alkoholu   tam  
nie  otwierać . 
 
Pan Józef  Wiszniewski – sołtys  wsi Brzeziny – nie jestem abstynentem,  ale dla mnie to 
moŜe istnieć i 50 punktów sprzedaŜy  i mnie to nie przeszkadza, ale  przez to robi się 
spustoszenie w społeczeństwie. 
Uchwała ta uderzy w Kościół, prawie połowa z Was jest radnymi  parafialnymi, znacie opinię 
Ks. Dziekana. Nie moŜna 2 panom słuŜyć. 
Korzyści -  konkurencja, a standardy  to u nas w Komarówce nie są złe, kto tylko zechce to 
alkohol kupi. 
W lutym wpłynął wniosek od p. Sokołowskich i doczekaliście  z tym  aŜ dzisiejszego dnia , 
który jest 30 dniem śmierci p. Lubczuka – czy chcecie zrobić takie udręczenie  dla duszy. 
Uświadamianie w szkołach o szkodliwości spoŜycia alkoholu nic nie da, potrzebna do tego 
jest wiara. Ludzie pili alkohol i kiedyś,   ale  ci starsi  mają tą iskierkę wiary  i chociaŜ w 
rekolekcje idą do Kościoła. 
Brzeziny – to mała wieś – 24 gospodarstwa z czego 5 wypadło z przyczyn alkoholu, podobnie 
jest w innych miejscowościach. 
 
Radny Bogdan Wetoszka  -  przeprosił za spóźnienie. 
Padło sporo słów dotyczących związku z Kościołem ale decyzja jaką podejmiemy nie dotyczy 
sfery duchowej ale wizerunku naszej miejscowości i gminy. 
Komisja Przeciwdziałania Alkoholizmowi nie ma przeciwwskazań ale stwierdza, Ŝe ilość 
punktów sprzedaŜy jest wystarczająca. 
Ustawodawca nakłada na  nas obowiązek przeciwdziałania alkoholizmowi poprzez 
ograniczenia liczby punktów sprzedaŜy napojów alkoholowych, ustaleniem odpowiednich 
odległości od Kościoła itp. 
Decyzję podejmiemy według własnego sumienia  czy teŜ myślenia  ale skoro liczba punktów 
sprzedaŜy jest wystarczająca to po co ją  powiększać – oprócz argumentu finansowego innych 
nie ma. 
 
Pan Józef Wiszniewski -  ile z tego tytułu wpłynie środków do budŜetu? 
 
Pan Krzysztof Stańko – doskonale rozumiem  swoich przedmówców, ale mam 1 ale –  
jak był alkohol na kartki – to czy mniej ludzi go piło? Było ograniczenie godzinowe 
sprzedaŜy – jaki był efekt? 
W miastach na te tematy nie dyskutuje się. Czy  poprzez ograniczenie punktów sprzedaŜy  
zmniejszy  się problem alkoholizmu? 
PrzecieŜ  otrzymanie tego zezwolenie jest dla tych ludzi  źródłem pozyskania dochodu. 
Jestem za, dlaczego tym ludziom mamy  ograniczać dochód. 



Radna Joanna Krupska – uwaŜam, Ŝe jeŜeli utrzyma się  i stać go będzie płacić te 2 tys. zł. 
to  niech handluje, przecieŜ jeŜeli zechcę kupić tą  butelkę wódki to kupię ją w  jednym 
sklepie a nie w dwóch.  
Rozbudował się, płaci podatki i uwaŜam, Ŝe jeŜeli chce podjąć się tego handlu to powinniśmy  
mu go udostępnić. GS blokował jeden punkt – chcę wiedzieć czy płacił składki? 
UwaŜam, Ŝe powinno być równouprawnienie, naleŜy wszystkich traktować równo. 
KaŜdy obywatel ma prawo być traktowany równo. 
 
Pan Stanisław Orłowski –  wypowiedzi - mamy prawo  do równego traktowania, w mieście 
nikt na to nie zwraca uwagi  ale dla Was radni dano moŜliwość wyboru, otrzymacie 2 tys. zł.,  
na zwalczanie alkoholizmu. Czy ten dochód ze sprzedaŜy alkoholu jest dla tego Pana taki 
znaczący? 
Osobiście  chciałbym robić zakupy w sklepie gdzie nie ma alkoholu. 
 
Wójt Gminy –  zgadzam się  z tym co mówił  sołtys Wiszniewski ale nie widzę tu związku z 
30 dniem śmierci p. Lubczuka, wniosek wpłynął w lutym br ale nie było komu wystąpić z 
inicjatywą uchwałodawczą  ciągle coś przeszkadzało  ale to nie miało Ŝadnego związku z 
czekaniem na śmierć p. Lubczuka. 
Ustawa  przeciwdziałaniu alkoholizmowi mówi, Ŝe gmina powinna dąŜyć do ograniczenia 
ilości punktów sprzedaŜy napojów alkoholowych. 
Odwołać się od decyzji Rady Gminy  nie moŜna.  Decyzja naleŜy do Rady Gminy. 
Rada Gminy zwiększa  ogólnie liczbę punktów o 1 a nie konkretnie dla tej osoby. 
Skoro p. Sokołowscy wystąpili z takim wnioskiem to musimy im dać odpowiedź -   
pozytywną lub negatywną  ale odpowiedź. 
 
Radny  Wiesław  Orłowski – na posiedzeniu Komisji  głosowałem za by punkt ten wszedł 
pod obrady Rady Gminy. 
 
Radny Bogdan Wetoszka – jakie są rzeczywiste potrzeby naszej gminy jeśli chodzi o punkty 
sprzedaŜy napojów alkoholowych? Ustawa  nakłada na nas obowiązek ograniczania . 
Skoro mówimy o 1 punkcie  to moŜe zastanówmy się uwolnijmy  tą ilość, zwiększmy 
całkowicie dostępność. 
 
Radny Wiesław  Orłowski -  pod względem zaopatrzenia to  ilość  punktów jest 
wystarczająca , kto tylko zechce to na pewno kupi. 
 
Radny Andrzej Kowalczuk – moŜe  zaistnieć taka sytuacja, Ŝe ktoś w styczniu złoŜy 
wniosek i dalej będziemy drąŜyć  ten temat i decydować. 
 
Pan Tadeusz Radczuk – uwaŜam, Ŝe ludziom powinno być dostępne wszystko. 
 
Radny Zbigniew Łukaszuk – 3 lata temu  teŜ decydowaliśmy  o  zwiększeniu ilości 
punktów sprzedaŜy  napojów alkoholowych i  bardzo ładnie opisali nas w gazecie. 
JeŜeli zwiększamy tylko o 1 punkt – to jestem przeciw  ale jeŜeli  o większą ilość  to  byłbym 
za. 
 
Wójt Gminy -  konkretny wniosek -  o ile zwiększyć? 
 
Radna Joanna Krupska – o 2 punkty. 
 



Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – przegłosujmy zwiększenie o 2 
punkty. 
Głosowano: 3 za. 
Pozostajemy przy wniosku Pana Wójta. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały ustalenia liczby punktów sprzedaŜy 
napojów  alkoholowych zawierających powyŜej  4,5% alkoholu /z wyjątkiem piwa/ 
przeznaczonych do spoŜycia poza miejscem  sprzedaŜy i w miejscu sprzedaŜy. 
 
Głosowano : 10 przeciw, 5 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
 Uchwała nie została podjęta. 
 
Ad.4. 3/. Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Program współpracy Gminy 
Komarówka Podl. z organizacjami   pozarządowymi i innymi podmiotami, o których mowa w 
art.3 ust.3 ustawy o   działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2012  radni 
otrzymali – poprosimy o pytania i uwagi. 
 
Nie  zgłoszono. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła  projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy 
Gminy Komarówka Podl. z organizacjami  pozarządowymi i innymi podmiotami, o których 
mowa w art.3 ust.3 ustawy o   działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, na rok 
2012. 
Poinformowała iŜ konsultacje społeczne odbyły się w dniach 8 -21 listopada br. 
- wnioski nie wpłynęły. 
 
Przewodniczący  Komisji Oświaty – p. Bogdan Wetoszka -  opinia naszej Komisji jest 
pozytywna. 
 
 Uchwała w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Komarówka Podl. z 
organizacjami   pozarządowymi i innymi podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 
ustawy o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2012  została 
podjęta w głosowaniu: 13za, 2 radnych wstrzymało się od głosu / obecnych 15/ i stanowi  
załącznik do protokołu. 
 
Ad.4.4/  Wójt Gminy –  Związek Komunalny Gmin Powiatu Radzyńskiego zwrócił się 
 o poręczenie poŜyczki długoterminowej zaciągniętej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska  i Gospodarki Wodnej w Lublinie na zadanie pn. „ Budowa zakładu   
zagospodarowania odpadów komunalnych Adamki w miejscowości Biała Gm. Radzyń Podl.” 
na kwotę 151 582,77 zł. 
Wkład własny będzie zabezpieczony kredytem – jest rozbicie na poszczególne gminy , 
proporcjonalnie do liczby mieszkańców – łącznie na 4,5 mln. zł. 
Poręczenie poŜyczki jest konsekwencją udziału w tym  Związku. 
Prace juŜ trwają. 
 
Sekretarz Gminy –przedstawiła projekt uchwały  w sprawie poręczenia poŜyczki. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu  radny Tomasz Weremczuk 
- opinia naszej Komisji jest pozytywna. 



 
 Uchwała w sprawie poręczenia poŜyczki została podjęta w głosowaniu: 
13 za, 2 radnych wstrzymało się od głosu / obecnych 15/   i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Ad.4.5/  Skarbnik  Gminy -  przedstawiła propozycje zmiany budŜetu gminy na 2011 rok. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu  radny Tomasz Weremczuk 
- opinia naszej Komisji  jest pozytywna. 
 
Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie  zmiany budŜetu gminy na  
2011 rok. 
 
 Uchwała  w sprawie  zmiany budŜetu gminy na 2011  została podjęta 
jednomyślnie   – 15 za  i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska -  powitała przybyłego na sesję  
p. M. Bryję – przedsiębiorcę  Świadczącego usługi wywozu nieczystości płynnych z terenu 
naszej gminy. 
 
Wójt Gminy – wizyta  p. Bryji wiąŜe się  z  aneksami jakie  otrzymali mieszkańcy naszej 
gminy mający w w/w  umowy na wywóz nieczystości płynnych. 
Wchodzimy w tzw. ryczałt jeŜeli  aneksy nie zostaną odrzucone – wypowiedziane. 
 
Pan M. Bryja – znamy się juŜ od 5 lat, to Państwo wybraliście moją ofertę, zawarliśmy 
umowy i świadczymy usługi juŜ od  4 lat. Sprzęt  mamy nowoczesny, nie mamy zbędnego 
zatrudnienia, które generowałoby koszty.  Jesteśmy w stałym kontakcie telefonicznym. 
Z naszych usług powinni korzystać wszyscy Ci co nie mają kanalizacji. 
Podpisaliśmy umowy , Ŝe 4 razy w roku będziecie korzystać z moich usług  ale tak się nie 
dzieje.  Utrzymanie  sprzętu w gotowości do usług teŜ kosztuje. 
Cena na początku była  13 zł. za metr3,  a po trzech latach podniosłem o 1 zł. wyŜej. 
Minimum – 5 m3. 
Aneks -  będę przysyłał do państwa fakturę tzw. proforma i będziecie ją Państwo opłacać ze 
wskazaniem terminu odbioru. 
Wysłaliśmy ok. 220 sztuk aneksów -  wpłynęło ok. 7 rezygnacji. 
UwaŜam, ze sprawa jest bardziej skomplikowana z mojej strony ale dla Państwa będzie 
wygodniej. 
Dziękuję za zaproszenie na dzisiejszą sesję i proszę o pytania i uwagi. 
 
Radny Sławomir Ilczuk -  sprawa mnie nie dotyczy gdyŜ mam kanalizację ale rozmawiałem 
z ludźmi którzy dostali aneksy i pytania-  co będzie jeŜeli duŜo ludzi zrezygnuje, czy będzie  
Pan przyjeŜdŜał  i za ile,  czy wzrośnie cena? 
 
Pan Bryja – w grę wchodzi ekonomia, nikomu jeszcze nie odmówiłem a korzystanie z umów 
było róŜne. Rozumiem, Ŝe są róŜne sytuacje, zmniejsza się ilość osób w danym gospodarstwie 
więc i ilość ścieków automatycznie maleje, ale nikogo nie omijam. 
Jestem przygotowany na to, Ŝe część osób odejdzie ale być moŜe będzie i tak, Ŝe przybędzie. 
Mówimy o pewnym minimum, by w razie kontroli Agencji itp.  Mieć fakturę i pokazać 
władzom, Ŝe nieczystości macie wywoŜone.  Agencja chce umowy i faktury. 
Jestem w stałej gotowości. 



Radny Jan Borowik – minimum 5 m3  na kwartał  i to jest zawarte w tych przedpłatach co 
pan oferuje. 
Proszę mi powiedzieć,  czy to moja wina, Ŝe ja nie mieszkam w Komarówce  gdzie płacą  
3,40 za 1m3  a  od nas wymaga się 15 zł. 
 
Pan Bryja – odpowiem tak -  niektórzy mieszkają w Komarówce  i płacą  a  niektórzy po za 
Komarówką i nie płacą nic. 
 
Radny Jan Borowik – skoro ustawodawca nałoŜył na nas taki obowiązek to naleŜy  
wykonywać go  dobrze. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska  - co z małymi szambami? 
 
Pan Bryja – czy 1 m czy 5 m to  kosztuje 75 zł. brutto. 
 
Radna Joanna Krupska – gdyby kaŜdy  klient  tj. tych  220  osób miało umowy  to panu 
wystarczy by funkcjonowała firma? 
 
Radny Sławomir Ilczuk – nasza gmina nie jest wyłącznie rolnicza,  są  tacy których 
kontroluje Agencja,  jest grupa rolników co ma azotany  ale są i tacy których nikt nie 
kontroluje czy będzie Pan dąŜył  do zawierania z nimi umów, czy będzie Pan świadczył 
usługi dla tych którzy umów nie mają? 
 
Pan Bryja – na pewno osoby te nie zostaną pominięte. 
 
Radny Jan Borowik -  forma płatności? 
 
Pan Bryja – postaram się przygotować  gotowy przelew przy fakturze. 
 
Ad.5. Pan Ryszard Jasiński – w imieniu mieszkańców wsi Kolembrody chcę podziękować 
Panu Wójtowi za drogę. 
 
Radny Andrzej Kowalczuk – na jakim etapie jest sprawa   budowy wieŜy  na posesji 
p. NóŜki, czy poszło pismo do Starostwa, delegacja z Komarówki wybiera się do wojewody. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska  - czy  jest juŜ coś wiadomo w sprawie 
wjazdu na łąki co był załamany? 
 
Radny Jan Abramczuk -  pytanie o przystanek oraz drzwi  do remizy , które  obiecał Pan 
Wójt kobietom. 
 
Pan Stanisław  Orłowski -  wspominał Pan Wójt  o rozpoczęciu remontów remiz  - prosiłem 
o rozpoczęcie od nas ale tam nikogo nie ma, kiedy firma wejdzie na budowę? 
Droga   - zarośnięta krzakami – czy jest moŜliwość usunięcia ich. 
 
Wiceprzewodniczący  Rady Gminy p. Grzegorz Grzesiakowski -   co z figurą  
św. Floriana  i halą sportową  ? 
 
Pan Krzysztof Stańko – czy pan Wójt coś wie na temat remontu  figurki w Przegalinach 
DuŜych? 



Czy na ul. Miodową na ten piasek będzie woŜony ŜuŜel? 
 
Radna  Renata Łukaszuk – gdzie rolnicy mają zgłaszać się w sprawie szkód wyrządzonych 
przez bobry? 
 
Radny Jan Borowik – zastanawia mnie – jak to my wychodzimy na przejazdach tych 
naszych samochodów – dowóz niepełnosprawnych i dzieci do specjalnego przedszkola. 
Koszty? 
 
Pan Krzysztof Stańko – pismo w sprawie autobusów ? 
 
Radny Sławomir Ilczuk – remont naszej remizy – projekt  i rozbudowa poddasza? 
 
Przewodnicząca  Rady Gminy p. Marta Grabińska – przedstawiła treśc pisma w sprawie 
budowy bieŜni tartanowej. 
 
Wójt Gminy -  wieŜa na posesji p. Nó                                                                                                                                                                                                                                                                                      
Ŝki -  inwestor nie dostanie pozwolenia, ustaliłem w Starostwie, Ŝe na tą lokalizację nie 
otrzyma pozwolenia. 
Mieszkańcy  Komarówki  złoŜyli protest i takie jest stanowisko Starostwa. 
Załamany wjazd na łąki -  jeszcze tej sprawy nie zgłosiłem. 
Przystanek w Brzozowym Kącie – zobaczę na miejscu – to z funduszu sołeckiego więc moŜe 
w roku bieŜącym a moŜe w przyszłym. 
Remont budynku w Wólce Komarowskiej – prosiłem by rozpoczęli prace od śulinek gdyŜ 
tam ma zamieszkać rodzina w której ma urodzić się dziecko  i chcieliśmy tam w pierwszej 
kolejności zrobić ten remont. 
Wycięcie krzaków – zgłoszę do p. Kalinowskiego. 
Odnośnie remontu figury św. Floriana  -  robota nie zakończona i nie zapłacone. 
Hala sportowa – był przedstawiciel wykonawcy – zrobił zdjęcie wspornika i odjechał, 
czekamy na odpowiedź na piśmie. 
 
Pan Sławomir Ilczuk – na miejscu pojawiła się firma wysłana przez wykonawcę i  rozsądnie 
rozmawiali -  stwierdzili, Ŝe zrobią to  w  ciągu  3-4 dni  - ale kto będzie płacił – niewiadomo? 
 
Wójt Gminy – uzgodnień  nie ma,   kto będzie płacił  nie wiem. 
Remont figury w Przegalinach DuŜych -  w przyszłym roku 
Kruszywo  w roku  bieŜącym  nie będzie juŜ woŜone. 
Pismo w sprawie autobusów -  P. Kostrzewa czeka na decyzję wojewody w sprawie  
Kolembród  a potem zajmie się sprawą Przegalin DuŜych. 
Szkody wyrządzone przez bobry – naleŜy zgłaszać  do  Regionalnej Ochrony Środowiska – 
wnioski moŜna uzyskać u p. Kalinowskiego. 
Dowóz dzieci do Radzynia kosztuje nas ok. 23 tys. zł. rocznie., ale jest to nasz obowiązek 
ustawowy i nie mamy innej moŜliwości. 
Paliwo kosztuje nas ok. 18 tys. zł. plus opieka z ZUS – ok. 5 tys. zł. rocznie.  
WTZ – dopłacamy 10% do kosztów utrzymania. 
Remiza – podniosły się płytki na duŜej sali, próbowaliśmy wyjaśnić co się stało  ale 
przyczyny nie widać. Pan Zieniuk rozpoczął remont  ale  nastąpiło  nowe pęknięcie  w innym 
miejscu  więc stwierdził, Ŝe trzeba skuć  i połoŜyć płytki na całości – ma te prace 
skosztorysować. 



Decyzji – pozwolenia na zabudowę  poddasza jeszcze nie mamy  ale kupimy materiały a 
wykonanie będzie w roku przyszłym. 
Radny Bogdan Wetoszka – budowa  bieŜni – w grę wchodzą pieniądze. 
 
Wójt Gminy – moim skromnym  zdaniem to nie widzę moŜliwości na zbudowanie bieŜni 
tartanowej, w tej chwili po prostu nas na to nie stać. 
 Mówili śmy o bieŜni okólnej , utwardzonej i to na razie wystarczy. 
Takie jest moje zdanie.  Wstępna wycena wieŜy  tartanowej ok. 400 tys. zł. 
UwaŜam, Ŝe nas na to nie stać w tej kadencji. 
WTZ koszt za 7 miesięcy 2011 r.  - 51 424  zł. wydatki łączne. 
ObciąŜenie -  40 988 zł.. 
Prowadzenie WTZ  jest zadaniem Powiatu, otrzymujemy na to spore pieniądze. 
 
Wiceprzewodniczący  Rady Gminy p. Grzegorz Grzesiakowski -  prośba do sołtysów 
 – zrobić rozpoznanie ,  co komu jest potrzebne do przetrwania zimy  głównie chodzi  o osoby  
samotne. 
 
Ad.8. Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska - po wyczerpaniu porządku obrad  
dokonała zamknięcia  obrad sesji. 
Podziękowała  wszystkim za udział. 
 Na tym protokół  zakończono i podpisano. 
 
 Protokolant     Przewodnicząca Rady  Gminy 
 
        Wiesława Troć                       Marta  Grabińska 
 
 
 Protokół  sporządzono dnia  6 grudnia  2011 roku 
 Przekazano Sekretarzowi Gminy dnia  8 grudnia 2011r. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
WYKAZ  UCHWAŁ  

RADY GMINY  KOMARÓWKA PODLASKA 
podjętych na sesji  w  dniu   30 listopada  2011 roku 

 
Uchwała Nr X/64/2011  w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta 
przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego  na rok  2012, 
 
Uchwała Nr X/65/2011  w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości obowiązujących na terenie    Gminy Komarówka Podlaska na 
rok 2012, 
 
Uchwała Nr X/66/2011  w sprawie  określenia wysokości rocznych  stawek 
podatku od środków transportowych  na 2012 rok, 
  
Uchwała Nr X/67/2011  w sprawie   określenia wzorów deklaracji i informacji 
podatkowych w zakresie podatku od   nieruchomości, rolnego i leśnego. 
 
Uchwała Nr X/68/2011  zmieniającą uchwałę – Akt o podziale samorządowej 
instytucji kultury – Gminne  Centrum Kultury w Komarówce Podl. i utworzeniu 
Gminnego Centrum Kultury w  Komarówce Podlaskiej i Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Komarówce Podlaskiej 
 
Uchwała Nr X/69/2011  w  przyjęcia programu współpracy Gminy Komarówka 
Podl. z organizacjami   pozarządowymi i innymi podmiotami, o których mowa 
w art.3 ust.3 ustawy o   działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, na 
rok 2012 
 
Uchwała Nr X/70/2011  w sprawie   poręczenia poŜyczki, 
  
Uchwała Nr X/71/2011  w sprawie   zmiany budŜetu gminy na rok 2011 
 
 
 
 
 
 


